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AGENDA ALGEMENE VERGADERING 
KONINKLIJKE NEDERLANDSE KAATSBOND 

 
Donderdag, 2 april 2015 
Hotel de Valk te Franeker 
Aanvang: 19.30 uur 

             
 

1. Opening 
 

2. Mededelingen en ingekomen stukken: 
  Contributiebeleid 
  Kaatshandschoen 
  Wedstrijdstramien 2015 
 

3. Verslag van de Algemene Vergadering, d.d. 4 december 2014 bijlage digitaal 
 

4. Verantwoording 2014 
  Jaarverslag 2014 bijlage digitaal 

        Jaarrekening 2014 bijlage digitaal      
        Verzoek tot verlening van decharge voor het gevoerde beleid 
 

5. Voorstel eenlingenbeleid      
Bijlage digitaal 

 
6. Voorstel huisvesting Bondsbureau     

Bijlage digitaal 

 
7. Voortgang versterken Bondsstructuur     

 
8. Rondvraag 

 
9. Bestuursverkiezingen en afscheid vertrekkende bestuursleden: 

Aftredend niet herkiesbaar: voorzitter dhr. S. Saakstra 
Aftredend niet herkiesbaar: penningmeester dhr. S. Groustra 

 
Aftredend lid hoofbestuur en wel herkiesbaar: dhr. T. Dijkstra (Easterein) 

 
Verkiezing voorzitter KNKB en kandidaat HB: dhr. W. Sinnema (Arum) 
Verkiezing lid hoofdbestuur en kandidaat HB: dhr. J. Siegersma (Berltsum) 
Verkiezing lid hoofdbestuur en kandidaat HB: dhr. J. van Erve (Wiuwert) per 1 juli 2015 

 
10. Sluiting 
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Voorstel wijziging reglement in verband met de deelname van een eenling aan 
afdelingswedstrijden 
 
Leden werkgroep 
Ytzen Wassenaar van Grou 
Simon Grijpstra van Dokkum 
Marian de Groot-Bilstra van Jelsum/Britsum/Cornjum 
Douwe Zijlstra van Folsgeare 
Mieke Tilburgs van Makkum 
Alida Breeuwsma Hoofdbestuur KNKB, portefeuillehouder verenigingen en federaties 
 
Reden oprichting van de Werkgroep Eenlingen: 
Een vereniging wordt een Afdeling genoemd. De KNKB is de enige sportbond in Nederland die bepaalt 
voor welke vereniging een sporter in verenigingsverband mag uitkomen. In dit geval heeft men geen 
vrije verenigingskeuze. Zo kan een eenling ontstaan, zie de definitie van een eenling in dit voorstel.  
 
Probleemstelling  
Een kaats(st)er kan niet meedoen aan een afdelingswedstrijd op KNKB niveau, omdat er niemand 
anders is in zijn/haar categorie om een partuur van minimaal twee personen mee te vormen.  
 
Doelstelling 
Het doel van de projectgroep eenlingenbeleid is als volgt geformuleerd:  
Voorstel tot wijziging van het KNKB kaatsreglement rond afdelingswedstrijden waardoor eenlingen ook 
mogelijkheden krijgen om aan afdelingswedstrijden mee te kunnen doen.  
 
Uitgangspunten 
De volgende uitgangspunten zijn benoemd: 

 De eenling staat centraal in dit vraagstuk. 

 Minder strakke regelgeving,  meer verantwoordelijkheid bij de kaats(st)er en de vereniging. 

 Het voorstel moet dicht tegen het huidige reglement aanliggen. 

 In eerste instantie wordt het ingevoerd voor de jeugdcategorieën.  
 
Voorstel voor het toevoegen van een nummer aan artikel 12 van het kaatsreglement.  
Definitie eenling: 
Een kaats(st)er die voor zijn haar huidige vereniging geen afdelingswedstrijden kan kaatsen omdat 
geen partuur van minimaal twee personen kan worden gevormd. Er is naast de eenling dus geen 
andere kaats(st)er die aan de volgende twee eisen van een afdelingskaats(st)er voldoet, namelijk: 

 dat de kaats(st)er aan het afdelingspartuur mee wil doen.  

 dat de kaats(st)er in het afdelingspartuur de opslagafstand kan halen, ook al betreft het een 
leden- of een federatiekaats(st)er en of een kaats(st)er uit een lagere leeftijdscategorie.  

   
Welke afdeling: 

 Een eenling kan voor een afdeling kaatsen aangrenzend aan zijn huidige postcode conform de 
gebiedsindeling KNKB 2014 (bijlage g. behorende bij het kaats regelement 2014). Voor elke 
eenling ontstaat hierdoor een groter gebied.  

 Een eenling dient zelf een andere vereniging te benaderen met het verzoek om bij hen te 
mogen komen kaatsen. 
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Randvoorwaarden: 

 Je mag per seizoen maar voor één afdeling uitkomen.  

 Beide verenigingen (2 bestuursleden) moeten schriftelijk en ondertekend akkoord zijn met de 
overstap. Hiermee stelt de latende vereniging vast dat het om een eenling gaat. De nieuwe 
vereniging geeft aan dat de eenling welkom is.  

 In 2015 moet de eenling voor 20 april aangeven voor welke vereniging wordt gekaatst. Hij dient 
er voor te zorgen dat de overschrijving tijdig (uiterlijk 20 april) plaatsvindt door zijn nieuwe 
vereniging.   

 Vanaf 2016 moet de eenling voor 1 april van het wedstrijdseizoen aangeven voor welke afdeling 
wordt gekaatst. Hij dient er voor te zorgen dat de overschrijving tijdig (uiterlijk 1 april) plaatsvindt 
door zijn nieuwe vereniging.   

 Samenwerking tussen beide verenigingen is mooi maar niet noodzakelijk. 
 
Relatie met beleidsplan 
De aanpassing van dit beleid is gekoppeld aan één van de niveaus van de missie van de KNKB, 
namelijk;  De kaatser staat centraal; iedereen die wil, kan kaatsen.  
 
Tijdpad 
Voorstel aanleveren ter stemming aan de Algemene Ledenvergadering van 2 april 2015. Deze 
wijziging gaat in voor het wedstrijdseizoen 2015. 
De werkgroep zal het proces en de inhoud zeker het eerste jaar monitoren.  
In september 2015 evaluatiebijeenkomst van de werkgroep. 
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Voorstel locatie huisvesting bondsbureau KNKB 
Sinds 2010 is het KNKB-bondsbureau gehuisvest in Heerenveen, waar samen met de KNVB district 
Noord en NeVoBo regio Noord kantoorruimte wordt gehuurd. De KNVB is hierbij hoofdhuurder en de 
KNKB één van de onderhuurders.  

Per 1 juli a.s. is het huurcontract door de KNVB opgezegd i.v.m. de opheffing van de bestaande 
districtskantoren van de voetbalbond. Dit is het resultaat van een grote heroriëntatie van de KNVB naar 
aanleiding van de veranderende voetbalmarkt en hieruit voortvloeiend een stevige bestuurlijke 
vernieuwing en reorganisatie van de bondsorganisatie. 

Het vertrek van de KNVB uit Heerenveen betekent dat de KNKB zich kan en moet heroriënteren op het 
huisvestingsvraagstuk van het bondsbureau. Voordat de KNKB hierover tot besluitvorming komt, is een 
onderzoek gewenst en op 4 december jl. ook toegezegd aan de Algemene Vergadering. 

De heer Lammers heeft van zijn bevindingen een rapport opgemaakt, waarvan een samenvatting bij 
deze AV-stukken zijn gevoegd. Lammers heeft op het Ledenberaad van 4 maart een uitgebreide 
toelichting op zijn onderzoek gegeven. Tevens zijn conclusie en adviezen in de samenvatting te lezen.  

 

Voorstel hoofdbestuur 

Het hoofdbestuur onderschrijft de conclusie en adviezen van de heer Lammers. De kaatssport heeft 
betekenis in Friesland, maar de kracht dient niet overschat te worden. De reikwijdte, bekendheid en 
(financiële) slagkracht van instanties zoals  Sportstad Heerenveen, Sport Fryslân, CIOS en KNVB is 
veel groter dan die van de KNKB. Het is dus zaak voor de KNKB dat zij zelf de verbinding blijft zoeken 
om een bijdrage te leveren aan de sportbeoefening in Friesland en van daaruit ook de 
ontwikkelmogelijkheden voor de kaatssport borgt en vergroot.   

Een positionering dicht bij de leidende sportorganisaties in Friesland is derhalve gewenst. Dit kan 
vanuit diverse vestigingslocaties in de provincie, maar een fysieke vestiging dichtbij of zelfs gekoppeld 
aan één van de genoemde organisaties zal tot het grootste effect leiden. Derhalve leidt de voorkeur 
van het Hoofdbestuur onmiskenbaar tot een voorkeur voor optie Heerenveen. 

Er zijn verwachtingen van het creëren van een sterk kaatsbolwerk en kaatsnetwerk in Franeker d.m.v. 
een samenwerkingsverband tussen een aantal leidende kaatsorganisaties. Hier liggen kansen, maar 
vereist een niet te onderschatten doorloop- en implementatietijd. Enerzijds omdat er meerdere partijen 
(met eigen ambities, structuren, werkwijze en eisen) betrokken zijn, anderzijds omdat een grondige 
samenwerking met deze partijen in de afgelopen jaren niet heeft plaatsgevonden. 

Het hoofdbestuur wil benadrukken dat in de toekomst (over een periode van 2 jaar) de locatie van het 
bondsbureau mogelijk Franeker kan zijn. Dat hangt af van het feit in hoeverre er 
samenwerkingsverbanden kan worden aangegaan met de gemeente Franekeradeel, KPC, 
Kaatsmuseum en evt. andere organisaties. Het hoofdbestuur ziet daar echter wel mogelijkheden toe. 
Voor een eventuele overgang naar Franeker zal de KNKB haar samenwerking met andere 
(sport)organisaties moeten intensiveren. Zoals al eerder is aangegeven is samenwerking voor de 
KNKB onmisbaar. Met name Sport Fryslân zal in de toekomstig een heel belangrijke rol gaan spelen 
voor de Friese sporten en de ontwikkeling daarvan. 

Op 17 april a.s. wordt de volledige rapportage nog met de werkgroep besproken. Op 2 april a.s. zal het 
hoofdbestuur meer informatie beschikbaar hebben over de exacte mogelijkheden bij Sport Fryslân op 
basis van het eisenpakket van de KNKB.  
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Op basis hiervan vraagt het hoofdbestuur de leden met het volgende in te stemmen:   

Om de doelstellingen van het meerjarenbeleidsplan te kunnen behalen, de ontwikkeling van de 
kaatssport te bevorderen en gezien de kleine bezetting van het bondsbureau, volop in te zetten 
op het aangaan van nauwere samenwerkingsverbanden met andere sportorganisaties in 
Heerenveen zoals Sport Fryslân, Sportstad Heerenveen en CIOS. Tegelijkertijd een eventuele 
terugkeer naar Franeker goed voor te bereiden door samenwerkingsverbanden te onderzoeken 
met de gemeente Franekeradeel, KPC, Kaatsmuseum en eventuele andere organisaties in 
Franeker, e.e.a. in relatie met het plan van (huisvesting)eisen. Het hoofdbestuur wil hier een 
termijn van maximaal twee jaar voor uittrekken. Het hoofdbestuur vraagt instemming om op 
korte termijn facilitaire (huisvesting) en inhoudelijke samenwerkingsafspraken met Sport 
Fryslân te maken en bijbehorende verplichtingen aan te gaan.  
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Kaatsmekka Franeker of Sportstad Heerenveen? 
Vestigingsplaatsoriëntatie voor het KNKB-bondsbureau 

 

Samenvatting t.b.v. Algemene Vergadering KNKB 2 april 2015 
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Inleiding 

De huisvestingssamenwerking tussen de KNVB en KNKB eindigt per 1 juli 2015, omdat het districtskantoor van de 

KNVB Noord wordt opgeheven. Het vertrek van de KNVB uit Heerenveen betekent dat de KNKB zich heeft 

georiënteerd op de huisvesting van het bondsbureau. Aan de Algemene Vergadering van de KNKB is door het 

bestuur van de KNKB een oriëntatie toegezegd.  

 

Voor deze oriëntatie is vooraf een werkgroep met 5 verenigingsvertegenwoordigers geconsulteerd. Op basis van 

de input van de werkgroep heeft het hoofdbestuur opdracht gegeven om een vestigingsplaatsoriëntatie uit te 

voeren, waarbij aan de hand van 7 aspecten 2 vestigingsplaatsen worden vergeleken. Het betreft hierbij 

uitsluitend een vergelijking tussen Franeker en Heerenveen.  

 

 

Vergelijking tussen Franeker en Heerenveen 

 

 

Beoordelings-

aspect 

Toelichting Bevindingen Voorkeur 

Kosten In de periode 2010-2014 heeft de 

KNKB haar huisvestings- en 

organisatiekosten kunnen 

reduceren, o.a. door de 

samenwerking met de KNVB.  

De huurprijs in Heerenveen was zeer 

bescheiden in relatie tot de kwaliteit 

en flexibiliteit van de 

werkomgeving. Doordat in Franeker 

het oude bondsbureau verbouwd is 

tot vergadercentrum zijn de externe 

vergaderkosten tot 0 gereduceerd.  

Een vergelijkbare prijs-

kwaliteitsverhouding als in de 

afgelopen jaren zal zowel in 

Franeker als Heerenveen 

moeilijk te realiseren zijn. Dit 

dient specifieker in kaart 

gebracht te worden door 

concrete 

huisvestingsoplossingen op 

basis van een programma van 

eisen prijstechnisch met elkaar 

te vergelijken. 

Omdat de concrete 

opties in Franeker en 

Heerenveen nog niet 

duidelijk zijn en/of zijn 

uitgewerkt, kan nog geen 

voorkeur worden 

bepaald. 

Personeel Ten opzichte van 2010 is het 

personeelsbestand nagenoeg 

geheel ververst. Vanaf 2013 is er 

ook geen gezamenlijke 

directievoering meer met de KNVB 

en heeft de KNKB een eigen fulltime 

directeur. De samenwerking in 

Heerenveen is, mede daardoor, de 

laatste jaren minder intensief.  

Het personeel heeft een 

voorkeur voor Franeker, 

vanwege 2 hoofdredenen: 

1. Verwachting dat verbinding 

met verenigingen e.d. 

sterker wordt 

2. Kortere afstand woon-

werkverkeer 

In alle gevallen is kwaliteit van 

de werkomgeving leidend.  

Franeker, mits de 

beschikbare 

kantoorfaciliteiten 

voldoen aan het 

programma van eisen 

Vrijwilligers De contacten tussen bondsbureau 

en vrijwilligers vinden overwegend 

plaats via telefoon en e-mail. 

Overleggen vinden nagenoeg 

uitsluitend plaats op de KNKB-

vergaderlocatie in Franeker.  

De huidige situatie zal niet 

wijzigen en is derhalve niet 

afhankelijk van de locatie van 

het bondsbureau. 

Geen/neutraal. Dit 

beoordelingsaspect is 

niet of zeer beperkt 

relevant in de afweging. 

Verenigingen De contacten tussen bondsbureau 

en verenigingen vinden overwegend 

plaats via telefoon en e-mail. 

Nagenoeg alle KNKB-overleggen 

vinden plaats in Franeker 

(ledenberaad, AV) of op 

verenigingslocaties (evaluaties, 

roadshow, etc).  

Bij een aantal verenigingen is er wel 

De huidige situatie zal niet 

wijzigen en is derhalve niet 

afhankelijk van de locatie van 

het bondsbureau. 

Wel dient de KNKB te werken 

om de betrokkenheid van 

verenigingen te vergroten. Dit 

betreft echter een ander 

ontwikkeltraject 

Geen/neutraal. Dit 

beoordelingsaspect is 

niet of zeer beperkt 

relevant in de afweging. 
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sprake van een gevoelsmatige (te) 

grote afstand tot de KNKB. Dit zit 

echter in andere factoren dan de 

locatie van het bondsbureau. 

(“besluitvormingsstructuur 

KNKB”). 

Imago en 

uitstraling 

De KNKB is er onvoldoende in 

geslaagd om zowel in Franeker 

(statutaire zetel, vergadercentrum) 

en Heerenveen (bondsbureau, 

CIOS/Sport Fryslân) krachtig te 

ontwikkelen en een positieve 

perceptie te realiseren. 

Kaatsen en Franeker hoort bij 

elkaar. Het beoogde 

samenwerkingsconcept met 

PC, museum en gemeente is 

onvoldoende concreet. Vanuit 

SportFryslân is gestart met het 

Masterplan Fryske Sporten, 

voor de kaatssport eveneens 

een cruciale ontwikkeling. 

Het concept Franeker zal 

(daarnaast) wel met genoemde 

partijen uitgewerkt moeten 

worden. 

Locatie bondsbureau is 

beperkt bepalend voor 

imago. Het gaat om 

zichtbare samenwerking 

met toegevoegde 

waarde. Fysieke afstand 

tot samenwerkings-

partners werkt hierin wel 

stimulerend en 

versnellend. Omdat 

planvorming in 

Heerenveen concreter is, 

heeft Heerenveen op dit 

moment de voorkeur. 

Kwaliteit 

dienstverlening 

De KNKB is een kleine en daardoor 

kwetsbare organisatie. Zowel op het 

gebied van bedrijfsvoering als 

sportinhoudelijke (kern)taken is 

samenwerking gewenst.  

Op het gebied van 

bedrijfsvoering zijn zowel in 

Franeker als Heerenveen 

mogelijkheden. Voordeel van 

Heerenveen betreft ook de 

mogelijkheden om op 

sportinhoudelijke taken samen 

op te trekken (Sport Fryslân) 

Heerenveen geniet de 

voorkeur, omdat hier een 

totaaloplossing voor de 

KNKB geboden kan 

worden (sportinhoud + 

bedrijfsvoering) 

Ambities KNKB In het meerjarenbeleidsplan wil de 

KNKB de kaatssport ontwikkelen 

door zowel met leidende 

kaatsorganisaties (PC, museum, 

verenigingen) als Friese 

sportorganisaties (CIOS, Sport 

Fryslän) samen te werken. 

Sport Fryslân wordt de 

komende jaren de leidende 

organisatie t.b.v. de 

ontwikkeling van sport in 

Friesland. Het is zaak voor de 

KNKB om hier ‘dicht op te 

zitten’. 

Op korte termijn is er in 

Heerenveen nog veel te 

winnen. Tegelijkertijd 

dient werk gemaakt te 

worden voor een stevig 

samenwerkingsconcept 

met de Franeker 

kaatsorganisaties. 

 

 

 

Conclusies en advies aan het hoofdbestuur 

 Voor de KNKB is het van (levens)belang om zowel de samenwerking in Franeker als in Heerenveen te 

intensiveren! 

 De 7 beoordelingsaspecten leiden op dit moment tot een voorkeur voor Heerenveen, met name omdat 

dit de KNKB een totaal- of geïntegreerde oplossing biedt.  

 Probeer, ondanks de tijdsdruk, meer inzicht en gevoel te krijgen voor de concrete opties die zowel in 

Heerenveen als in Franeker beschikbaar zijn, gerelateerd aan een pakket van eisen. Sluit één van beide 

opties niet meteen volledig uit.  

 Herbevestig en versterk de boodschap dat Franeker altijd de statutaire zetel van de KNKB zal blijven en 

dat alle kaatsactiviteiten ‘die er toe doen’ in Franeker zullen blijven plaatsvinden. Werk daarnaast de 

komende jaren, met de betrokken Franeker partijen aan een ‘masterplan’ om de kaatssport gezamenlijk 

verder te ontwikkelen.  

 Streef m.b.t. de nieuwe vestigingslocatie tot een overeenkomst met een (in eerste instantie) beperkte duur 

(bijv. 2 jaar). Hiermee behoudt de KNKB de flexibiliteit richting de nabije toekomst, zodat adequaat 

ingespeeld kan worden op relevante ontwikkelingen in Franeker en/of Heerenveen die bijdragen aan de 

versterking van de kaatssport.  
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